
 P R O T O K Ó Ł   NR  XXXIII/2014 

z posiedzenia Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 21 lutego 2014 roku 
 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1300 z przerwą 15-minutową w godz. 1345-1400 i trwało 

do godz. 1450. 

 

 

Siedzibą posiedzenia była sala narad Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

  

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Obecnych 13 radnych. Nieobecni radni: Beata 

Sobieraj, Zdzisław Omachel – usprawiedliwieni. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Jan Omachel - Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Lucyna Liput 

 

- Teresa Rygiel 

- 

 

-  

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Krościenku Wyżnym, 

Radca Prawny Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

(l(lista obecności w załączeniu). 

 

Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kwot kryterium dochodowego dla osób 

objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

6. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał 

oraz wydanych zarządzeniach. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Zmiany Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Krościenko Wyżne – część III. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf 

za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 

na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy  Krościenko 

Wyżne na 2015 rok środków stanowiących fundusz sołecki. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji zadania pn. „Zakup fabrycznie 

nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP w Pustynach”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2014 rok. 

13. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

14. Zamknięcie sesji. 
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Ad. 1 

 Rozpoczynając XXXIII Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady 

– Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał wszystkich radnych oraz obecnych na posiedzeniu.  

 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować prawomocne 

uchwały. Zauważył, że w sesji uczestniczy 11 radnych Gminy Krościenko Wyżne.  

 

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 

 

Wójt Gminy oraz radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, 

wobec czego Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do jego przegłosowania. W głosowaniu 

jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła porządek obrad XXXIII Sesji Rady 

Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Ad. 4 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu Nr XXXII/2013 z dnia 19 grudnia 2013 r., 

liczącego 21 stron, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 10 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ 

NR XXXII/2013 z XXXII Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 19 grudnia 

2013 r.  

 

Ad. 5 

 Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie podwyższenia kwot kryterium 

dochodowego dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 

w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.  

  

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

przedstawiła przedmiotowy projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). Zaznaczyła ona, 

że do 2013 r. obowiązywał wieloletni program dożywiania, który obejmował lata 2006-2013. 

W dniu 10 grudnia 2013 r. Rada Ministrów podjęła uchwałę Nr 221, na podstawie której 

został rozszerzony zakres obowiązywania programu na lata 2014-2020. Z tego powodu zaszła 

konieczność podjęcia uchwały w sprawie podwyższenia kwot kryterium dochodowego do 

150 %. Kierownik GOPS podkreśliła, że celem ww. programu jest ograniczenie zjawiska 

niedożywiania dzieci i młodzieży w rodzinach o niskich dochodach lub też znajdujących się 

w trudnej sytuacji. Ponadto zaznaczyła, że w chwili obecnej GOPS w Krościenku Wyżnym 
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realizuje powyższy program na podstawie 100% kryterium dochodowego. Odbywa się to 

poprzez zakup posiłku w Szkole Podstawowej i Gimnazjum w Krościenku Wyżnym, zakup 

posiłku w Przedszkolu prowadzonym przez Siostry Służebniczki oraz w Szkole Podstawowej 

w Zalesiu. Dodała również, że wystąpiła już z wnioskiem do Wojewody Podkarpackiego 

o zmniejszenie udziału GOPS do 21 % oraz zawnioskowała o dodatkową dotację na łączną 

kwotę 163 125 zł. Wówczas udział własny GOPS wyniósłby 43 617 zł, a środki finansowe na 

to zadanie zostały już przewidziane w budżecie naszej gminy na 2014 r. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinie Komisji: 

1) radny Jan Omachel – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja w dniu 20 lutego 2014 r. pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosy „za” (jednogłośnie), 

2) radny Jan Omachel – Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

stwierdził, że Komisja w dniu 19 lutego 2014 r. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec, który zapytał, 

jaka ilość dzieci objętych jest programem w zakresie dożywiania w naszej gminie.  

 

Kierownik GOPS – Lucyna Liput odpowiedziała, że liczba dzieci objętych programem 

w zakresie dożywiania, jeśli chodzi o dzieci wynosi ponad 60, a ogółem GOPS zakłada, że 

projekt obejmie swoim zasięgiem ponad 500 osób w gminie. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały. W trakcie głosowania na salę narad wszedł 

radny Jacek Frydrych. Od tej chwili w sesji uczestniczyło 12 radnych. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXXIII/ 261 /2014 

w sprawie podwyższenia kwot kryterium dochodowego dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa 

w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 (uchwała w załączeniu).  

 

Przewodniczący Rady podziękował Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Krościenku Wyżnym – Lucynie Liput za udzielone informacje. 

 

Ad. 6 

 Następnie przystąpiono do realizacji punktu w następującym brzmieniu: „Informacja 

Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych 

zarządzeniach”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że w okresie międzysesyjnym większość 

realizowanych zadań skupiała się na podsumowaniu roku 2013 i rozpoczęciu wykonywania 

budżetu na 2014 rok. Ponadto Wójt Gminy stwierdził, że w okresie międzysesyjnym odbyły 

się następujące działania:  
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1) w dalszym ciągu kontynuowane są prace przy termomodernizacji budynku Domu 

Ludowego oraz Ochotniczej Straży Pożarnej w Krościenku Wyżnym (zadania te są 

zadaniami dwuletnimi, obejmującymi lata 2013-2014); 
2) trwa procedura związana z realizacją zadania – „Przeciwdziałanie wykluczeniu 

cyfrowemu w Gminie Krościenko Wyżne”. Przetarg na dostawę 100 sztuk 

komputerów dla mieszkańców nie został jeszcze rozstrzygnięty, jednakże lista osób 

objętych programem jest już zamknięta i osoby uczestniczące w nim zostały 

zawiadomione o rozstrzygnięciu. Jak do tej pory było 1 odwołanie, a na liście 

rezerwowej znajduje się 7 osób; 

3) podpisano 2 umowy o dofinansowanie inwestycji związanych z doposażeniem placu 

zabaw w Pustynach i ogrodzeniem tego placu oraz wykonaniem siłowni zewnętrznej 

przy Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji w Krościenku Wyżnym.  

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych zarządzeniach 

w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 24 grudnia 2013 r. do dnia 17 lutego 2014 r. 

(informacja w załączeniu). 

 

W trakcie wypowiedzi Wójta Gminy na salę narad wszedł radny Paweł Lorens. Od tej chwili 

w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

 

W otwartej dyskusji głos zabrała radna Agnieszka Prugar-Nowak, która zapytała o planowany 

termin zakończenia prac inwestycyjnych przy termomodernizacji budynku Domu Ludowego 

oraz Ochotniczej Straży Pożarnej w Krościenku Wyżnym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że umowne terminy upływają na koniec kwietnia 

i czerwca br. 

 

Radna Agnieszka Prugar-Nowak zapytała czy terminy te są realne do dotrzymania. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że trudno będzie całkowicie zamknąć wyżej 

wymienione inwestycje w umownych terminach. Na 35 dni przed planowanym rozliczeniem 

finansowym realizacji projektu Urząd Gminy może wystąpić do Urzędu Marszałkowskiego 

z prośbą o zmianę terminu realizacji. Jeśli termin zostanie przedłużony to zajdzie potrzeba 

podpisania aneksu do obowiązującej umowy. Ostateczny termin rozliczenia inwestycji 

upływa z dniem 15 listopada 2014 r. Termin ten jest terminem definitywnym i z jego 

upływem inwestycje te muszą zostać zakończone i rozliczone.   

 

Radny Edward Marszałek odnosząc się do ZARZĄDZENIE NR III/411/2013 z dnia 31 

grudnia 2013 r. w sprawie zakończenia zadania inwestycyjnego o nazwie: 

„Zagospodarowanie terenu przy Izbie Muzealnej w Krościenku Wyżnym” zapytał, jaka jest 

podstawa określenia wartości części działki nr 4425 o powierzchni 808 m2 i wartości 

408,84 zł. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że wartość wynika z zawartego aktu notarialnego, 

ponieważ taka została naliczona przez biuro notarialne. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 
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Ad. 7 
 

W kolejnym punkcie posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

uchwalenia Zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 

Krościenko Wyżne – część III. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił ww. projekt uchwały (projekt uchwały 

w załączeniu). Stwierdził on, że część III zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego jest wynikiem decyzji Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi, na podstawie której 

Minister wyraził zgodę na przeznaczenie na cele nierolnicze grunty rolne stanowiące użytek 3 

klasy. Grunty te położone są przy ulicy Grunwaldzkiej, a przedmiotowa zmiana Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego dotyczy części terenów oznaczonych symbolem 23 

MN.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja w dniu 20 lutego 2014 r. pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały – oddano 3 głosy „za” (jednogłośnie).  

 

W otwartej dyskusji nad projektem uchwały radni nie zabrali głosu, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXXIII/ 262 /2014 

w sprawie uchwalenia Zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 

Gminy Krościenko Wyżne – część III (uchwała w załączeniu).  

 

Ad. 8 

 W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 

i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt przedmiotowej uchwały (projekt uchwały 

w załączeniu). Stwierdził on, że ww. projekt jest wynikiem rozpatrzenia wniosku złożonego 

przez Miejskie Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Krośnie Sp. z o. o. i ma na celu 

przedłużenie okresu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Krościenko Wyżne od dnia 

1 kwietnia 2014 r. do dnia 31 marca 2015 r. (dotychczas obowiązujące stawki nie ulegną 

zmianie). 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Jan Omachel – Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

opinia Komisji jest pozytywna – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 
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W otwartej dyskusji nad projektem uchwały radni nie zabrali głosu, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXXIII/ 263 /2014 

w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzania ścieków na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne (uchwała w załączeniu).  

 

Ad. 9 

 W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia 

liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

  

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt przedmiotowej uchwały (projekt uchwały 

w załączeniu). Stwierdził on, że ponowne ustalenie punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do 

spożycia poza miejscem sprzedaży jest związane z 3 wnioskami, jakie wpłynęły w ostatnim 

czasie od przedsiębiorców w sprawie rozszerzenia ilości punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych na terenie gminy. Wójt Gminy dodał, że do tej pory na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne limit punktów sprzedaży tych napojów wynosił 5 punktów sprzedaży dla 

napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży i 2 punkty dla 

napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscem ich sprzedaży. Wobec 

powyższego w formie autopoprawki zgłasza, aby w projekcie uchwały uzupełnić, że ustala się 

8 punktów sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 

sprzedaży (z wyjątkiem piwa). 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinie Komisji. 

 

Radny Jan Omachel – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja w dniu 20 lutego 2014 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 2 głosy „za” przy 3 głosach wstrzymujących się.  

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antonii Dębiec zwrócił uwagę, że podjęcie powyższej 

uchwały spowoduje wyłącznie rozszerzenie punktów sprzedaży napojów alkoholowych, bez 

automatycznego przydzielenia tych punktów dla przedsiębiorców, którzy o nie wnioskują. 

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

13 radnych: 

- „za” głosowało 10 radnych, 

- „przeciw” – 1 radny, 

- „wstrzymało się” od głosu 2 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXXIII/ 264 /2014 

w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu).  
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Ad. 10 

 W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zgody na 

wyodrębnienie w budżecie Gminy Krościenko Wyżne na 2015 rok środków stanowiących 

fundusz sołecki. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt przedmiotowej uchwały (projekt uchwały 

w załączeniu). Wyjaśnił, że zarówno rady sołeckie jak i sami sołtysi są za tym, aby fundusz 

sołecki był wydzielany w budżecie gminy, a jego wyodrębnienie stanowi dodatkowy impuls 

do działania dla tych podmiotów. Stwierdził również, że o tym, na jaki cel zostaną 

przeznaczone środki stanowiące fundusz sołecki zadecydują uchwały podjęte do końca 

września na zebraniach wiejskich. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Jan Omachel - Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

opinia Komisji jest pozytywna – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Radny Paweł Lorens zapytał, jaka jest o szacowana kwota którą zamierza się przeznaczyć na 

fundusz sołecki w 2015 r. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że kwota ta wyniesie w przybliżeniu 24 tys. zł.  

 

Radny Jan Omachel zapytał, czy fundusz sołecki podobny jest w swoim działaniu 

do funduszu obywatelskiego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że o ile fundusz sołecki daje możliwość ubiegania się 

o dofinansowanie przez budżet centralny (w tym roku będzie to 40 % dofinansowania), o tyle 

budżet obywatelski polega na wprowadzeniu do budżetu zadań inwestycyjnych, które 

wybiorą obywatele, którzy mają do swojej dyspozycji określoną kwotę pochodzącą z tego 

budżetu. Ponadto w przypadku funduszu obywatelskiego nie ma żadnych zwrotów, bowiem 

kwota ta jest stricte kwotą budżetową. Zaznaczył, że idea utworzenia obu tych funduszy jest 

podobna.   

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXXIII/ 265 /2014 

w sprawie zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Krościenko Wyżne na 2015 rok 

środków stanowiących fundusz sołecki (uchwała w załączeniu).  

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec ogłosił 10-minutową przerwę w posiedzeniu 

w godz. 1345-1400.. 

 

Ad. 11. 

Po wznowieniu obrad Rada Gminy przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie 

przystąpienia do realizacji zadania pn. „Zakup fabrycznie nowego średniego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego dla OSP w Pustynach”. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt przedmiotowej uchwały (projekt uchwały 

w załączeniu). Wyjaśnił, że ww. projekt znalazł się w porządku obrad z uwagi na toczącą się 

od ubiegłego roku dyskusję dotyczącą zakupu samochodu dla OSP w Pustynach. Wniosek 

o zakup fabrycznie nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego został złożony 

przez OSP w Pustynach w ubiegłym roku. W tym roku Komenda Powiatowa Państwowej 

Straży Pożarnej w Krośnie wnosiła o potwierdzenie woli zakupu tego samochodu. Takie 

potwierdzenie zostało złożone w styczniu br. Aby podanie o zakup samochodu dla jednostki 

OSP w Pustynach zostało przyjęte do rozpatrzenia przez Komendę Wojewódzkiej Straży 

Pożarnej w Rzeszowie należałoby zabezpieczyć w budżecie gminy całość kosztów zakupu 

samochodu w wysokości ok. 600 000 zł. Na dzień dzisiejszy najlepszym rozwiązaniem tej 

kwestii jest podjęcie uchwały intencyjnej, na podstawie której środki te zostaną 

zabezpieczone w budżecie gminy. Ponadto Wójt Gminy poinformował radnych 

o możliwościach otrzymania tego samochodu i stwierdził, że do tej pory zostało złożonych 17 

wniosków o przydzielenie takiego pojazdu, natomiast w puli przydziałowej znajduje się 

maksymalnie 7 samochodów. Dodał także, że do końca marca br. istnieje możliwość 

ubiegania się o dofinansowanie tego zadania z również z WFOŚiGW w kwocie 

ok. 100 tys. zł.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Jan Omachel – Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że  

Komisja Budżetu i Finansów w dniu 19 lutego 2014 r pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens zapytał, jakie kryteria będą obowiązywały przy 

dokonywaniu przydziału takiego samochodu.  

 

Wójt Gminy odpowiedział, że kryteria te nie są znane. Jedynym argumentem znajdującym się 

po stronie Gminy Krościenko Wyżne jest fakt, że możemy przekazać stary samochód innej 

jednostce, która wogóle nie dysponuje takim samochodem.  

 

Radny Paweł Lorens zapytał, czy samochód ten zostanie przekazany razem z kompletnym 

wyposażeniem.  

 

Radny Krzysztof Podkul wyjaśnił, że żaden nowy samochód nie posiada na swoim 

wyposażeniu sprzętu. Ponadto dodał, że OSP w Pustynach posiada odpowiedni sprzęt, który 

wystarczy jedynie przełożyć ze starego samochodu na nowy.  

Pozostali radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXXIII/ 266 /2014 

w sprawie przystąpienia do realizacji zadania pn. „Zakup fabrycznie nowego średniego 

samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP w Pustynach” (uchwała w załączeniu).  
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Ad. 12 

 W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmian 

w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2014 rok. 

 

W zastępstwie Skarbnika Gminy Krościenko Wyżne, projekt wg zwiększeń oraz zmniejszeń 

w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej przedstawił 

Wójt Gminy – Jan Omachel (projekt uchwały w załączeniu). W szczególności stwierdził on, 

że: 

1) zwiększa się plan dochodów o kwotę 84 801,80 zł, w tym: 

a) w dziale 600 - Transport i Łączność w kwocie 34 035,00 zł – dochody bieżące - Zimowe 

utrzymanie dróg powiatowych,  

b) w dziale 700 - Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 24 999,00 zł – dochody majątkowe 

– Budowa obiektów małej architektury i wyposażenie placu zabaw w Pustynach – ul. 

Kościelna, 

c) w dziale 852 - Pomoc społeczna w kwocie 1 423,00 zł – dochody bieżące, 

d) w dziale 926 - Kultura fizyczna w kwocie 24 344,80 zł – dochody majątkowe – Budowa 

siłowni zewnętrznej przy GOSiR w Krościenku Wyżnym; 

2) zwiększa się plan wydatków o kwotę 84 801,80 zł w tym: 

a) w dziale 600 - Transport i Łączność w kwocie 34 035,00 zł – wydatki bieżące, 

b) w dziale 700 - Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 24 999,00 zł – wydatki majątkowe 

– Budowa obiektów małej architektury i wyposażenie placu zabaw w Pustynach – ul. 

Kościelna, 

c) w dziale 852 - Pomoc społeczna w kwocie 1 423,00 zł – wydatki bieżące, 

d) w dziale 926 - Kultura fizyczna w kwocie 24 344,80 zł – wydatki majątkowe - Budowa 

siłowni zewnętrznej przy GOSiR w Krościenku Wyżnym; 

3) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 59 341,95 zł, w tym: 

a) w dziale 600 - Transport i łączność w kwocie 746,00 zł – wydatki bieżące, 

b) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa 18 249,75 zł – wydatki majątkowe - Budowa 

obiektów małej architektury i wyposażenie placu zabaw w Pustynach – ul. Kościelna, 

c) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 5 000,00 zł – wydatki bieżące, 

d) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 14 260,00 zł – 

wydatki bieżące,  

e) w dziale 926 Kultura fizyczna w kwocie 21 086,20 zł – wydatki majątkowe - Budowa 

siłowni zewnętrznej przy GOSiR w Krościenku Wyżnym; 

4) zwiększa się plan wydatków o kwotę 59 341,95  zł, w tym: 

a) w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 4 000,00zł – wydatki majątkowe – 

Budowa wodociągu w Gminie Krościenko Wyżne w rejonie ul. Marynkowskiej, 

b) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 33 249,75zł – wydatki majątkowe 

– Przebudowa budynku GRN przy ul. Południowej w Krościenku Wyżnym w kwocie 

27 000,00 zł oraz Budowa obiektów małej architektury i wyposażenie placu zabaw 

w Pustynach – ul. Kościelna w kwocie 6 249,75 zł, 

c) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 746,00 zł – wydatki bieżące,  

d) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 4 060,00 zł – wydatki bieżące,  

e) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 5 000,00 zł – wydatki bieżące, 

f) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 6 200,00 zł – 

wydatki majątkowe – Kanalizacja sanitarna Gminy Krościenko Wyżne w rejonie ul. 

Marynkowskiej, 

g) w dziale 926 – Kultura fizyczna – wydatki majątkowe w kwocie 6 086,20 zł - Budowa 

siłowni zewnętrznej przy GOSiR w Krościenku Wyżnym. 
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Następnie poproszony o opinię Komisji radny Jan Omachel – stwierdził, że Komisja Budżetu 

i Finansów w dniu 19 lutego 2014 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 

5 głosów „za” (jednogłośnie).  

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens zwrócił się z pytaniem do Wójta Gminy, jaka jest 

szansa doposażenia nowego placu zabaw na ulicy Grunwaldzkiej przy Małej Dębinie. Dodał, 

że plac ten cieszy się bardzo dużym zainteresowaniem wśród dzieci, a infrastruktura 

rekreacyjna tego placu nie jest zbyt bogata. 

 

Wójt Gminy Jan Omachel odpowiedział, że plac zabaw przy ulicy Grunwaldzkiej jest placem, 

który jako pierwszy w kolejności oczekuje na doposażenie. Zaznaczył również, że środki na 

doposażenie placów zabaw na terenie gminy zostały już zabezpieczone w preliminarzu 

wydatków programu alkoholowego i na pewno w tym roku infrastruktura tego placu zostanie 

uzupełniona i poprawiona.  

 

Następnie radny Paweł Lorens poruszył temat prac remontowych na ulicy Parkowej. 

 

Odpowiadając na pytanie Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, że utrudnienia jakie 

występują na ulicy Parkowej są mu znane i jeszcze w tym roku postara się o środki, które 

pozwolą na jej wyremontowanie. 

 

Następnie radny Edward Marszałek, zapytał o przesłanki, jakimi kieruje się gmina przy 

dokonywaniu wykupu od osób prywatnych odcinków sieci kanalizacji sanitarnej i czym ten 

wykup jest spowodowany.  

 

Wójt Gminy - Jan Omachel odpowiadając na pytanie powołał się na przepisy ustawowe, które 

wprost określają obowiązek wykupu takiego odcinka. Zaznaczył, że obowiązek takiego 

wykupu w każdym przypadku ciąży bądź na Miejskim Przedsiębiorstwie Gospodarki 

Komunalnej, bądź na gminie. Dodał również, że w celu uniknięcia poniesienia przez gminę 

dodatkowych kosztów związanych z wykupem takiego odcinka dobrym rozwiązaniem jest 

zawarcie przez nią umowy przedwstępnej z podmiotem zamierzającym realizować 

przedmiotową inwestycję. 

 

Radny Edward Marszałek zaznaczył, że możliwość wykupu jakiegokolwiek odcina sieci 

stanowi rozwiązanie zmierzające do naciągania budżetu gminy.   

 

Wójt Gminy – Jan Omachel dodał, że w każdym przypadku możliwość zakupu 

jakiegokolwiek odcinka sieci przez Gminę Krościenko Wyżne jest zawsze rozważana 

zarówno w kategorii posiadania przez nią interesu faktycznego, jak również interesu 

finansowego związanego z takim wykupem. Podkreślił także, że wykup sieci kanalizacji 

sanitarnej w rejonie ul. Marynkowskiej jest podyktowany uwarunkowaniami wynikającymi 

z Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy, który przeznacza działki 

położone w tej okolicy pod zabudowę mieszkaniową. W związku z tym, powyższa inwestycja 

ma sens i logikę, ponieważ przebiega po gruncie należącym do gminy, a nowe budynki w 

przyszłości będą powstawać w okolicy ulicy Marynkowskiej. 

 

Ponadto radny Edward Marszałek dodał, że w przypadku ulicy Marynkowskiej dostrzega 

pewną niesymetryczność praw, ponieważ mieszkańcy robiąc inwestycje na obrzeżu ulicy 

powiatowej muszą ponosić opłaty związane z zajęciem pasa drogowego, co z kolei nie 

znajduje przełożenia na inwestycje wkraczające w pas drogi gminnej.  
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Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiadając na powyższe pytanie zaznaczył, że każda 

inwestycja wkraczająca w pas drogi gminnej, podobnie jak inwestycje w zakresie dróg 

powiatowych, począwszy od 2011 r. zawsze pociągają za sobą konieczność ponoszenia przez 

inwestora przez okres kilkudziesięciu lat opłat związanych z zajęciem pasa drogowego. W 

związku z tym podobny obowiązek uiszczania opłat powstał w przypadku inwestycji 

realizowanej w rejonie ulicy Marynkowskiej.  

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

-  

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXXIII/ 267 /2014 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2014 rok (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 13.  

 W dalszej części posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu 

w brzmieniu: „Wolne wnioski, interpelacje i zapytania”.  

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec, który przedstawił następujące 

pisma, które wpłynęły do Rady Gminy: 

1) pismo od pracowników Samodzielnego Publicznego Pogotowania Ratunkowego 

w Krośnie, zawierające podziękowania dla Wójta Gminy i Rady Gminy za udzielenie 

pomocy finansowej w zakresie zakupu nowego ambulansu przeznaczonego do 

ratownictwa medycznego (pismo w załączeniu), 

2) pismo od Starosty Krośnieńskiego informujące, że Rada Powiatu Krośnieńskiego 

udzieliła dotacji na 2014 r. na dofinansowanie prac remontowo-konserwatorskich dla 

obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków położonych na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne. Podkreślił, że ww. dofinansowanie zostało przyznane Parafii 

Rzymsko-Katolickiej pw. św. Marcina w Krościenku Wyżnym na zadanie związane 

z pracami konserwatorskimi związanymi z figurą Chrystusa frasobliwego w Kościele 

parafialnym na kwotę 14 500 zł. 

 

Następnie głos zabrał radny Krzysztof Podkul, który wracając do tematu zakupu fabrycznie 

nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP w Pustynach zaakcentował, że 

kwota jaką Gmina Krościenko Wyżne zabezpiecza na zakup tego pojazdu powinna ulec 

zmniejszeniu o środki własne jednostki. Dodał, że Zarząd OSP w Pustynach złożył wniosek 

do Zarządu Głównego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczpospolitej Polskiej 

o dofinansowanie na kwotę łączną 150 tys. zł. Jednakże w chwili obecnej ciężko jest 

jednoznacznie określić kwotę w jakiej dofinansowanie to może zostać udzielone. Radny 

Krzysztof Podkul w imieniu OSP Pustyny podziękował Radzie Gminy Krościenko Wyżne za 

podjęcie uchwały związanej z zakupem ww. samochodu.  

 

Radny Paweł Lorens zapytał o możliwość dokończenia budowy odcinka drogi powiatowej na 

ulicy Kasztanowej, który w stosunku do nowo wybudowanej jezdni nie prezentuje się 

najlepiej. 
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Wójt Gminy - Jan Omachel odpowiadając na pytanie radnego podkreślił, że zakres prac, jaki 

został przyjęty przez powiat przy remoncie odcinka przebiegającego przez ulice Kasztanową, 

Południową i Brzozowską nie przewidywał ujęcia tego odcinka do wykonania. Dodał także, 

że na wiosnę firma, która wykonywała przedmiotowe prace związane z remontem tych ulic 

ma dokonać kompleksowego przeglądu zrealizowanych prac. W znacznej części dodatkowe 

prace związane z tą inwestycją zostały już zasygnalizowane w czasie jesiennego odbioru ww. 

prac. Zaznaczył, że w związku z wiosennym przeglądem wykonanych prac, postara się, aby 

prace związane z dokończeniem odcinka ulicy Kasztanowej zostały wciągnięte na listę prac 

pozostających do wykonania. Jednakże nie może zagwarantować, że prace te zostaną 

uwzględnione.  

 

Radny Edward Marszałek pozostając przy tematyce bezpieczeństwa poruszył kwestię 

remontu ulicy Szkolnej i dojazdu do szkoły. Dodał również, że w tym roku szkoła 

w Krościenku Wyżnym będzie obchodzić 50-lecie swego istnienia, a w związku z tym 

koniecznym jest uwzględnienie realizacji tego zadania jeszcze w tym roku. Zasygnalizował 

także, że najlepszą porą na dokonanie remontu ulicy Szkolnej jest okres wakacyjny z uwagi 

na niskie natężenie ruchu w tym okresie.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiadając na pytanie oświadczył, że postara się 

wygospodarować jeszcze w tym roku środki w budżecie na chociażby częściowy remont ulicy 

Szkolnej. Zaznaczył też, że w dalszym ciągu otwarta jest kwestia przebudowy całej ulicy 

Szkolnej w ramach rządowego programu „Schetynówek”. Podkreślił, że takie rozwiązanie 

załatwiłoby sprawę kompleksowo. 

 

Radny Krzysztof Podkul dodał, że problem ulicy Szkolnej widoczny jest w szczególności 

w czasie ćwiczeń pożarniczych i między innymi z tego powodu należałoby pomyśleć 

o rozbudowie tego węzła komunikacyjnego. 

 

Radny Jan Omachel stwierdził, że jego zdaniem najlepszym rozwiązaniem byłoby 

wykupienie jednego z domów znajdujących się w okolicy szkoły, aby w ten sposób zachować 

ciąg przejezdny znajdujący się naprzeciw remizy strażackiej w Krościenku Wyżnym.  

 

Radna Agnieszka Prugar-Nowak zasygnalizowała potrzebę, jaka została zgłoszona na 

Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich przez Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej, 

związaną z remontem budynku szkoły.  

 

Odpowiadając na powyższe pytanie Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, że w obecnej 

chwili nie dysponuje wolnymi środkami, które można byłoby przeznaczyć na remont Szkoły 

Podstawowej. Jednakże, jeżeli zajdzie potrzeba konieczności dokonania takiego remontu 

będzie starał się o wygospodarowanie środków na ten cel. 

 

W otwartej dyskusji głos zabrał także radny Bolesław Pudłowski, który zaprosił wszystkich 

zgromadzonych na zebranie wiejskie sprawozdawcze, które odbędzie się 23 lutego o godz. 

1015 w Sali Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym.  

 

Radna Agnieszka Prugar-Nowak poruszyła również problem przewróconego znaku wzdłuż 

ścieżki pieszo-rowerowej przy ulicy Północnej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że sprawa przewróconego znaku została już 

załatwiona.  
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Z kolei radny Krzysztof Ronowski poinformował Wójta Gminy o przewróconym znaku 

na skrzyżowaniu ulic Wąskiej i Brzozowskiej. Poruszył także kwestię posadowienia ww. 

znaków do podłoża. Dodał, że w jego opinii przewrócony znak nie posiadał odpowiedniego 

umocowania, bowiem nie było widać czy był zabetonowany. Trzeba się temu przyjrzeć 

i zgłosić reklamację u wykonawcy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiadając na pytanie radnego powiedział, że kwestia 

przewróconego znaku na skrzyżowaniu ulic Wąskiej i Brzozowskiej była przedmiotem 

interwencji zgłaszanych przez mieszkańców. Dodał, że pracownik Urzędu Gminy zapoznał 

się już z tą sprawą i do jego zadań będzie należało zgłoszenie reklamacji w tej kwestii.  

 

Radny Krzysztof Podkul zwrócił uwagę na problem, jaki powstaje w związku 

z nieopróżnianiem koszy umieszczonych na terenie Sołectwa Pustyny przez firmę wywożącą 

odpady komunalne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel podkreślił, że wskazany problem był już kilkukrotnie 

sygnalizowany firmie, która opróżnia kosze i wywozi odpady komunalne z terenu gminy. 

Niestety sprawa ta ciągle się powtarza a kolejne interwencje nie przynoszą zamierzonego 

skutku. 

 

Następnie radny Edward Marszałek zapytał o sprawy związane z lotniskiem i kwestię jego 

zalesienia. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, że deklaracje podatkowe składa Aeroklub, który 

dzierżawi lotnisko od firmy Aero-Kros i w związku z tym jest zwolniony z podatku od 

nieruchomości. Dodał, że od kiedy lotnisko znalazło się w posiadaniu firmy Aero-Kros nie 

udało się jeszcze wyegzekwować od tego podmiotu ani jednej złotówki. Zaznaczył także, że 

w ostatnim czasie pojawiła się też nowa kwestia założenia stowarzyszenia, które będzie 

prowadzić działalność gospodarczą i usługową na terenie lotniska. W związku z tym 

stowarzyszenie to chce wyposażyć lotnisko w przystosowaną do tego celu infrastrukturę 

techniczną, oraz gwarantuje realizację zobowiązań podatkowych na rzecz gminy. Wójt 

Gminy stwierdził także, że działania dążące do osiągnięcia ww. celu są realizowane opieszale 

i trudno zakładać, że w najbliższym czasie przyniosą pozytywne efekty. 

 

Ad. 14. 

 

 W ostatniej części posiedzenia wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął XXXIII Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała:  

  Małgorzata Wojtyczek-Skórka 

 

 

 

       PRZEWODNICZĄCY RADY 

        mgr Antoni Dębiec 


